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 רוטוקולפ

 

על  5/16: טוב, אפשר לפתוח, אני מתכבד להתחיל ישיבת מליאה מס' יו"ר  –מר קשת יצחק 

יל את סדר היום אני רוצה להוסיף שני סדר היום מספר נושאים. לפני שנתח

למעשה זה לא נושאים. אם אני מוסיף  םתב"רינושאים למליאה, שני 

 אני צריך גם לאשר את זה?  םתב"רי

 : להעלות את זה.עו"ד עופר רזניק

ברשימה של  םתב"רי: להעלות את זה, אז אני רוצה להעלות עוד שני יו"ר  –מר קשת יצחק 

 את האישור של,רים אז אני צריך "התב

 לא דנו עליהם,  דובר:

: אני מעלה בשביל שנדון עליהם. בסדר? אז אני מעלה, תהיו אתי, אני יו"ר  –מר קשת יצחק 

האלה, בסדר? מאושר  םהתב"רימעלה להצבעה את זה שנוכל לדון בהם בשני 

רים כשנדבר על זה. על סדר היום אישור פרוטוקול "פה אחד. אנחנו נדון בתב

לרביעי, לאפריל, חודש קודם.  13, מתאריך 4/16, מס' ןהמניין מליאה מ

 מצורף כנספח מס' א', יש לכם פרוטוקול מסודר, 

 : פשוט הדף הבא. מר שלמה אפרתי

: הדף הבא, הדף הראשון. מצורף פרוטוקול מיד אחרי הדף הראשון יו"ר  –מר קשת יצחק 

ה להצבעה את מאשר את ה, מבקש מכם לאשר את הפרוטוקול, בסדר? נעל

 האישור של הפרוטוקול, בסדר? מאושר? 

 יש כאן את החברה הכלכלית, אתה מאשר?  דוברת:

 לא, דנו על זה.  דובר:

 כן. אני יודעת. מהפעם הקודמת. דוברת:

 היום אנחנו צריכים לאשר, כן דנו.  דובר:

כן,  הנושא הבא. אישור המלצת וועדת שמות.: מה עוד עכשיו? יו"ר  –מר קשת יצחק 

הוועדת שמות התכנסה והגישה את ההמלצות שלה, זה מצורף כנספח א' יש 

לכם ... פתח א', נספח א', ראיתם? ראית? יש שם את השמות שמוצעים על 

, על H5ידי הוועדה, אני אקריא את השמות ואנחנו נאשר אותם. על הכביש 
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ביש , ייקרא שדרות האצווה. ושתיים עד שלוש, כH5הכביש הראשי שנקרא 

ייקרא  12ייקרא לוטם. כביש מס'  11, יקרא יקינטון, כביש מס' 3+  2מס' 

 15ייקרא כלנית, כביש מס'  13ייקרא נרקיס, כביש מס'  14סביון. כביש מס' 

 ייקרא סחלב.  16ייקרא יסמין, כביש,  17ייקרא רקפת. כביש מס' 

 )מדברים ביחד(

את אישור המלצת וועדת שמות. לאשר  : טוב, וזהו. מעלה להצבעהיו"ר  –מר קשת יצחק 

את ההמלצות של הוועדה, מאושר פה אחד. הנושא הבא, נוהל עובד חוץ. זה 

 מצורף כנספח מס' ב'. 

 יופי מסודר.  :גב' נאוה לברן

 : תגידי לו,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : מי עשה את זה? גב' נאוה לברן

 : האמת? ליאורה. צריך להגיד, מר שלמה אפרתי

: נוהל עובד חוץ זה נוהל שבעצם מטרתו לאפשר לעובדים שהם באחוזי ופר רזניקעו"ד ע

 משרה נמוכים יחסית,

 : יש הגדרה כמה נמוך כמה גבוה? מר רחמים ידיגרוב

, פחות או יותר, מעל צריך אישורים מאוד חריגים ממשרד 50%: כן. עד עו"ד עופר רזניק

ן יותר לשלושים אחוזים, גם הפנים, וכו'. אבל מה שנקרא, בדרך כל זה מכוו

חמישים, כל עוד זה עולה אחוזי המשרה בעצם גם הקריטריונים שאנחנו 

דורשים מהם לעמוד בהם, ככה הם הרבה יותר גדולים. בעצם המטרה היא 

שזה שעובדים שעובדים כאן משרה מאוד חלקית, אם הם רוצים וכמובן 

פשרות לעבוד במשרה בהתאם גם בשכר, אם הם רוצים כמובן ויש להם עוד א

שהיא כמובן לא משרה מלאה, וזה חלק, תקראו את ההגדרות והנהלים והיא 

לא נוגעת למועצה ואין ניגוד עניינים ואין ניגוד אינטרסים, יש מספר, לא כל 

העבודות אפשר לעבוד, ודרך אגב זה עבודות כמובן מכבדות, מהבחינה 

תחשב בהם ולתת להם הזאתי, הם יכולים להגיש בקשה ואתם יכולים לה

אפשרות. זה טוב בשביל בעצם בגלל שהעובדים האלה שמרווחים יחסית שכר 

פחות בהתאם לאחוזי המשרה, יכולים לעשות את ההשלמה וככה לכלכל את 
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 המשפחה שלהם. 

 : שאלה, זה לא ייפגע בעצם בעבודה העיקרית? מר רחמים ידיגרוב

 אין ניגוד אינטרסים. דוברת:

 : לא. לא. לא לגבי,רובמר רחמים ידיג

 חצי משרה יש להם זמן בכל זאת, דובר: 

 : בסדר,מר רחמים ידיגרוב

 : זו תמיד השאלה האם ייפגע, עכשיו,עו"ד עופר רזניק

 : זה שיש לך שתי עבודות אתה לאן לרוץ? הבנת?מר רחמים ידיגרוב

אדם בחצי  : שתעסיק אותו במשרה מלאה, הבנת? אתה לא יכול להעסיק בןמר שלמה קליין

 משרה ולהגיד לו לא לעבוד.

: מה שקורה בעצם זה שאין כאן איזון, מה שקרה שגם עובד שעובד באחוז עו"ד עופר רזניק

משרה מאוד נמוך, ולא נותנים לו לעבוד, הוא יהיה לא מרוצה, ועובד שעובד, 

אותו עובד שעובד באחוז משרה נמוך, ונותנים לו, אז יש מצב כמובן שזה 

וע בעבודה במועצה, ולכן, כל בקשה עולה מול המליאה ובעצם נדונה, יכול לפג

 ולכל גופו, כל עובד לכל גופו, ומחליטים במליאה.

 : בנוהל היה כתוב שאסור לו לעבוד במקצוע שלו, ו...,מר שלמה קליין

 : תוקן.עו"ד עופר רזניק

ספת בקיבוץ באותו אני עבדתי בקופת חולים במשרה מלאה, ועבדתי משרה נו :גב' נאוה לברן

 דבר, ולא היתה שום בעיה. 

 : מתי? באיזה שנה? עו"ד עופר רזניק

 : שש שנים חמש שנים, גב' נאוה לברן

 : הנוהל יחסית הוא לא, הנוהל יחסית חדש, שלוש או,עו"ד עופר רזניק

 : כי גם אז ביקשו ממני למלא טפסים וזה, וחתמו אישור,גב' נאוה לברן

ם דרך אגב, כל אישור היה באישור משרד הפנים, אבל עקב כך שהיו : פעעו"ד עופר רזניק

הרבה הרבה הרבה בקשות משרד הפנים לא יכול היה לטפל אז הוא העביר 

בעצם למועצה או למליאה את היכולת להחליט לגבי עובד, וזה מבחינתנו 

יותר טוב כי אז אנחנו בעצם המועצה ננהל בעצם דרכה ונחליט איזה עובד 
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 יזה עובד פחות ראוי. ראוי וא

: טוב. בבקשה. הערות? מעלה להצבעה את נוהל עובד חוץ מופיע, יו"ר  –מר קשת יצחק 

מצורף לחומר של המליאה, כנספח ב'. בסדר? מבקש מהמליאה לאשר את 

תבנית  הנוהל עובד חוץ, מאושר פה אחד. אנחנו עוברים לנושא הבא, 

 ?פרוטוקול וועדת חובה. מצריך אישור או מה

: לא, לא, לא זה לא מצריך אישור ... ביקש בהוראות ראש המועצה להכניס מר שלמה אפרתי

את זה שוב פעם למליאה, את העניין של הוועדות. יש הרבה הרבה וועדות 

במועצה, וועדות חובה, וועדות רשות, וועדות לצערנו לא מתכנסות לפי 

של בקשה, בהוראת הנוהל, לא מתכנסות מספיק, ואנחנו מבקשים בכל לשון 

ראש המועצה להפציר בזה וגם כאן אנחנו ניתן את כל הפאסיליטיז שרק 

אפשר, העמדנו את נורית שתקבע בשבילכם את הפגישות של הוועדות, ניתן 

כמובן מקום טלפונים, כל מה שצריך בעניין הזה רק כדי שהוועדות יתכנסו, 

 כל וועדה,

ריך משרד, אם צריך, כל מי שהוא יושב ראש של : חדר ישיבות, אם ציו"ר  –מר קשת יצחק 

וועדה שיפעיל את ה, צריך מישהו אחד רק, מי זה המישהו שהוא יכול 

 להפעיל אותו, 

 : נורית.מר שלמה אפרתי

: נורית היא פתוחה להכל, היא גם היא עובדת במזכירות וגם זה וגם זה, מר רחמים ידיגרוב

 היא לא תפספס את זה?

 ,: יש עוד כמה מזכירותו"רי  –מר קשת יצחק 

 : אז כאילו שתהיה מישהי אחראית,מר רחמים ידיגרוב

 : )לא ברור(יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : זאת אחריות של יושב ראש הוועדה לכנס את הוועדה. לא של,מר שלמה אפרתי

 : לא בוודאי, מר רחמים ידיגרוב

 : נורית תתן את כל התמיכה,מר שלמה אפרתי

 : היא תתקשר לחברים והיא תתאם תהליך,ו"רי  –מר קשת יצחק 

 : אפשר לקבל תזכורת על כל הוועדות, מי בכל וועדה,מר שלמה קליין
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 )מדברים ביחד(

 : ... יעני, רישום של כל וועדות מיושב וחברים, מר רחמים ידיגרוב

 מה הוא ביקש? דוברת:

 טבלה של כל הוועדות, של כל חברים, דוברת:

 רוצה שאני אתן לך? בסדר? :יו"ר  –מר קשת יצחק 

 אני כבר קיבלתי, פניתי ל... וביקשתי.  דוברת:

: אז זה מופיע כנספח ג' כדוגמה, לא צריך לזה אישור אבל תזכרו יו"ר  –מר קשת יצחק 

שתוכלו לפתוח את נספח ג' זה התבנית של הוועדה, ככה היא צריכה 

ל, ... לא תעשו להיראות, אין בעיה להצמיד משהו שיהיה שירשום פרוטוקו

 את זה טוב, מישהי מטעם המועצה שתתאם ... של הפרוטוקול של הוועדה,

 : רגע, ככה אני צריכה להגיש את זה? ככה צריך להגיש את זה?גב' נאוה לברן

 : זה, זה התבנית. עיקרי הדברים סיכום, בצורה כזאת להגיד מי רשם, יו"ר  –מר קשת יצחק 

 שר.: אין פה מה לאמר שלמה אפרתי

אז אנחנו עוברים לנושא הבא. תפתחו נספח ד'. יש לנו : בסדר. טוב. יו"ר  –מר קשת יצחק 

 , םתב"רירשימה של 

 רהתב", שם 371מס'  רתב"הראשון שאנחנו רואים  רהתב": הסברים. מר שלמה אפרתי

אלף שקלים מקרן הפיתוח. בעצם  75חברה כלכלית תמי רון, והמימון הוא 

ת בהוצאות החברה הכלכלית, היה דוחות סוף שנה מדובר הוא בהשתתפו

הנוסף שאנחנו רואים  רהתב"לעשות, ביקורת של רואה חשבון, זה לצורך זה. 

 , עבודות,372 רתב"

 הזה,  רהתב": אפשר ל... על מר רחמים ידיגרוב

 : כן,מר שלמה אפרתי

כלכלית. כמה הזה, בכלל מבחינת התוכנית לחברה ה רבתב": יש לי ... מר רחמים ידיגרוב

שידוע לי בחברה הכלכלית שיהיה גוף מנכלים יש שני אנשים שממונים 

מהרשות, יש שני נציגים של המליאה וצריכים להיות שני נציגים של 

 התושבים.

: אז אני אסביר. החברה הכלכלית נכון להיום, יש חברה כלכלית על עירון מר שלמה אפרתי
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 שהיא מה שנקרא מורדמת, מוקפאת,

 : על המדף.יו"ר  –ת יצחק מר קש

: היא על המדף. מה שאנחנו אישרנו במליאות הקודמות זה לנסות להחיות מר שלמה אפרתי

הזאת נמצאת אצל דודי ספיר במשרד הפנים,  הההחייאאותה. ובאמת 

 ואנחנו מקווים לקבל אישור בזמן הקרוב. 

 : אתה יכול להגיד מי ממונה ב,מר רחמים ידיגרוב

בוא אני אסביר לך קצת. פה מדובר על המצאות של שנים קודמות, של  מר עבד בקלי:

, ועד היום 2012 -החברה הכלכלית הישנה, שהיא קיימת כבר. על השנים שמ

, אין לנו דוחות כספיים. אנחנו אמורים לערוך דוחות כספיים, 2016עד 

הרואה חשבון רוצה כסף, יש לך כל מיני חובות של חברות של רשם החברות, 

ם כן, עכשיו ה... בא ואמר לא מוכן לחתום מהתקציב השוטף, בואו תעשו ג

ספציפי וזה יכסה את ההוצאות האלה. לא מדובר פה על החברה  רתב"

הכלכלית כל מה שעשינו לפני שתי ישיבות או משהו כזה אם אני לא טועה, 

והיה לנו דיון בחברה הכלכלית העתידית איך לפתח אותה מבחינת מנכל וכל 

ליך וכל החברה הכלכלית שהיתה. פה מדובר על הוצאות כיסוי הוצאות הה

 שהם בפועל קיימות ואין לי מאיפה לשלם אותם. 

 : עכשיו הגוף שצריך לכסות אותו, זה קרן לפיתוח.מר רחמים ידיגרוב

 כן. מר עבד בקלי:

 : נכון?מר רחמים ידיגרוב

 כן.  מר עבד בקלי:

ולים להוציא כל פעם מקרן לפיתוח קרן לפיתוח קרן : וכמה אנחנו יכמר רחמים ידיגרוב

 פיתוח? הכל על קרן פיתוח?

 : מאיפה אתה רוצה להוציא? יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : השוטף,מר רחמים ידיגרוב

 : איזה דברים על קרן הפיתוח?מר שלמה אפרתי

 : יש הרבה. מר רחמים ידיגרוב

 : מאיפה? אין לי משהו אחר?מר שלמה אפרתי
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מקרן הפיתוח, הרבה דברים יוצאים מקרן  םהתב"רי: פעם ... לקדם את ם ידיגרובמר רחמי

 הפיתוח. 

 : יש לך שמה המון כסף מה הבעיה? מר שלמה קליין

 : מה? אם מחר אתה תצטרך את הכסף?מר רחמים ידיגרוב

אבל אם תיקח מהשוטף גם תצטרך את הכסף. זה לא משנה מאיפה אתה  : מר שלמה קליין

 לוקח.

: בסדר, אבל שוטף זה ה, להיום, זה לא שיש לך את הקופה שהיא סגורה רחמים ידיגרובמר 

 שאתה צריך אולי...

 : מהשוטף גם כן מתרוקן,מר שלמה קליין

 אין לך מאיפה, אתה נמצא בגירעון בשוטף.  מר עבד בקלי:

 : רגע, מה עם ההבטחות שאנחנו,מר רחמים ידיגרוב

כניסים את היד לכסף של קרן הפיתוח, עושים הרבה הרבה : לפני שאנחנו ממר יעקב נתניהו

הרבה מאוד חשיבה. אנחנו גם יודעים עוד דבר, שתקציב שנתי אנחנו צריכים 

לעשות לו להוציא ממנו כמה שיותר, אז כסף שלא ניצלת אתה יודע חוזר 

למשרדי הממשלה, כסף של פיתוח אנחנו לוקחים אותו במשורה, וחוץ מזה 

חנו לוקחים מקרן הפיתוח זה לאחר שאנחנו מוודאים טוב גם כל דבר שאנ

טוב, שאי אפשר לקחת אותו מהשוטף. סתם בשביל שתבין, לגבי עבודות 

אלף, ואז  300התקשורת, כן? אני כשישבתי עם לריסה זה אנחנו אמרנו ניקח 

אלף וזה, ועשינו עבודה חזרנו, אמרנו  300 חתיקלאריסה אמרה לי למה 

, אם נצטרך, בהמשך ניקח יותר. 150פחות ניקח כרגע  וואלה אפשר לקחת

הוא ממש רץ על הקשקש, עכשיו כל כסף, אני יצאתי אתה  150 -בסדר? כי ה

יודע למה יצאתי? יצאתי מקודם כי מדינת ישראל עוד לא העבירה לנו את 

 הכסף של החלטת הממשלה. בדיוק התקשר אלי רשף, 

 בירה?: למה לא? למה לא העמר רחמים ידיגרוב

 : לא העבירו, אני אראה לך מיילים, תכתובות,מר יעקב נתניהו

 : אנחנו הבאנו את ביבי והכל ורץ וזה,מר רחמים ידיגרוב

והכסף עדיין לא עבר. עכשיו היתה לי שיחה עם מישלי, ממשרד הפנים,  :מר יעקב נתניהו
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ומישלב אומר לי מישלב אומר לי תקשיב יעקב, אני, אתה צריך לעשות 

 תלמנכ"לילציה, צריך להגיע פה לשר צריך להגיע לאיך קוראים לה, אסק

משרד הפנים וכו' וכו'. אני היא אמרה שבאזור חמש אחרי הצהרים היא 

תחזור אלינו, אבל עדיין כשאנחנו מסתכלים על התמונה הוא אומר לי אין 

שקל מקרן הפיתוח  ןמיליושש וחצי בעיה הכי הרבה אני אאשר לך, להוציא 

שתוכלו לחיות עד שתקבלו את הכסף. זאת אומרת הנושא של קרנות כדי 

הפיתוח זה לא כסף שאנחנו שומרים אותו, אתה יודע, אנחנו משתדלים 

 לשמור אותו, אבל לקחת ממנו דברים שצריכים לפרוייקטים במשורה. 

 שני שלישי אצלכם זה רתב": הבנתי. זה לופ יש הרבה, יש כל פעם, כל מר רחמים ידיגרוב

קרן הפיתוח. אתם יכולים לתת לנו דוח כמה הוצאנו השנה שנתיים מקרן 

 הפיתוח,

: כן. אין בעיה. בישיבת המליאה הבאה נביא דוח כמה יצא מקרן הפיתוח, מר יעקב נתניהו

יוצא מקרן הפיתוח מה שאנחנו עושים לפעמים  רתב"ואתה תראה שלא כל 

שנקבל את הכסף  שהוא זמני עד רתב"מקרן הפיתוח, אנחנו לוקחים 

 מההרשאה.

: אנחנו עוד לא שמענו, אנחנו גם ביקשנו קודם כדי לדווח לנו אם איזה מר רחמים ידיגרוב

 שהוא,

 ,רתב"היום יש  דוברת:

ארבע מאות וארבעים  ןמיליו: שניה רגע, שניה רגע, חלק לדוגמא, לקחנו מר יעקב נתניהו

 מקרן הפיתוח, בשביל קשר לתושב, נכון?

 : כן.ידיגרובמר רחמים 

של משרד  ןמיליו: הכסף הזה צריך להגיע מהחמש עשרה נקודה שמונה מר יעקב נתניהו

 הפנים במסגרת החלטת ממשלה שעוד לא העביר, 

 : כן.מר רחמים ידיגרוב

: בסדר? עכשיו, אנחנו לא יכולים להגיד לתושבים תקשיבו, אל תבואו, תחכו מר יעקב נתניהו

 את הכסף, משרד הפנים עוד לא העביר 

 : אם לא העבירו את הכסף,מר רחמים ידיגרוב
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: מה זאת אומרת יש החלטת ממשלה, אנחנו גייסנו פה כח אדם על בסיס זה מר יעקב נתניהו

 שיעבירו את הכסף. אם לא יעבירו את הכסף,

 : עובדה עדיין לא העבירו את הכסף.מר רחמים ידיגרוב

 יכנס, מה אני יכול להגיד לך, אבל אנחנו עושים,: אם לא יעבירו את הכסף, נמר יעקב נתניהו

: אבל אתם לא חושבים עתידי, אנחנו עוד שנה שנה וחצי שנתיים יבואו מר רחמים ידיגרוב

 מועצה חדשה, בחירות חדשות, מה אנחנו נגיד להם?

 : שמה? על מה? מר יעקב נתניהו

ה ועוד מינוס חמישים : יתחילו לקלל אותנו השארתם לי את הקופה ריקמר רחמים ידיגרוב

 .ןמיליו

שקל בקופה. פלוס, איך  ןמיליו: למה קופה ריקה? יהיה לך עוד מאה שישים מר יעקב נתניהו

 הגעת לקופה ריקה?

: אני לא מבין את העניין. אנחנו משתמשים בכסף לטובת הציבור. זה יו"ר  –מר קשת יצחק 

 כסף שהמדינה תשתמש בו. זה לא לשמור,

 זה לא כסף לשמור אותו בקופה ולהביא למליאה הבאה. :מר יעקב נתניהו

 : איפה הרואה חשבון שלנו? מר רחמים ידיגרוב

 הגזבר הוא הודיע שהוא נמצא ב, דובר:

: אפשר אם אתה רוצה, להביא למליאה הבאה דוח מסודר של כמה כספים מר יעקב נתניהו

יתוח שיצאו מקרן הפ םתב"רי, מקרן הפיתוח ואיזה 2016יצאו מתחילת 

אנחנו מחכים לכסף ממשרד כזה או אחר בשביל להחזיר אותם. אין בעיה, 

 בישיבה הבאה.אנחנו רשמנו יהיה 

 , םהתב"רי: ואז כשזה חוזר אתם אומרים הנה זה מר אדוארד ספיר

עבודות תקשורת, שזה מאה  רתב"מאפסים. ברור מאפסים. טוב. יש לנו  :מר יעקב נתניהו

 וחמישים אלף שקל, 

 ? או שכולם ביחד.רתב" רתב": צריכים להסביר לכל מים ידיגרובמר רח

 : לא, אפשר להגיד בואו בואו,מר יעקב נתניהו

 : אתם רוצים לדון?מר רחמים ידיגרוב

 : לא, אתם רוצים לדון? דנו בישיבת ההנהלה. אבל איך שאתם רוצים,מר יעקב נתניהו
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 ותך : בוא תתקדם, אם מישהו יעצור איו"ר  –מר קשת יצחק 

שנסגר, אנחנו  רתב", בסדר. זה רתב": טוב. יש, היטל השבחה זה סגירת מר יעקב נתניהו

 לסגירה. יש פה הוספות של, םתב"רימביאים לפה גם 

 : הכסף הזה חזר לקרן הפיתוח?מר אדוארד ספיר

שנסגר. ביקשו אותו הוא נסגר.  רתב"של קרן הפיתוח. זה  רתב": לא. זה לא מר יעקב נתניהו

. םתב"ריפעם ברגע שיגיעו הכספים מהחלטת הממשלה נתחיל לסגור  עוד

, 326, 313, 301הקמת ארבעה גני ילדים,  299, הקמת ארבעה גני ילדים 302

, זה הרשאות שקיבלנו ממשרד החינוך תוספות לגני ילדים ולבתי 314 -, ו303

של העירוב. אם אתם זוכרים זה עוד דוגמא  רהתב", זה 368 רתב"ספר. 

שלפני מליאה אחת ביקשנו לקחת מקרן  רתב"שאלה שלך רחמים, זה ל

הפיתוח, ואמרנו שבמקביל, אנחנו נביא את הכסף ממשרד הבינוי, משרד 

מקרן הפיתוח, אלא  רהתב"הבינוי העביר את הכסף, אז בסוף לא פתחנו את 

זאת אומרת אם יש פתחנו אותו ישירות מההרשאה של משרד הבינוי. בסדר? 

ופים לעשות, קרן הפיתוח זה סוג של בנק, שאתה יכול לקחת ממנו דברים דח

 כרגע נקודתית להתקדם בפרוייקט, ואחרי זה להחזיר לשמה את הכסף.

 רגע, לקחנו לפני הקיצוץ? מושיק מושיק, מר רמי אלבז:

: לא זהו, בהתחלה באנו עם המלא, אחרי, קיבלנו אישור מהמליאה, אחרי מר יעקב נתניהו

נו. באנו למליאה אמרנו טעות בואו נקצץ מתוך קרן הפיתוח. זה קיצצו ל

קיצצנו מתוך קרן הפיתוח אחרי זה קיבלנו ממשרד הבינוי, ביטלנו את הקרן 

האלה שהצגתי  םהתב"ריהפיתוח וחזרנו לראשון. עכשיו תראו, חוץ מה, כל 

שהצגנו בישיבת הנהלה. ושנשלחו אליכם בצורה  םתב"רילכם עד עכשיו, זה 

ת במייל. אבל בגלל שהמועצה עובדת ומאז שהיינו לפני שבוע וחצי מסודר

בישיבת ההנהלה התקדמו כמה דברים, אז אנחנו רוצים את האישור שלכם 

 להעלות שני נושאים שלא אמרנו בישיבת הנהלה.

 : בסדר. הם אישרו אותם,יו"ר  –מר קשת יצחק 

לנו פה שני דברים שאנחנו רוצים : אישרו? מעולה. אז אני אסביר רגע, יש מר יעקב נתניהו

 לעשות, הדבר הראשון שהוא יותר פשוט,
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 , השילוט,רתב": פיספסת עוד משהו, עוד מר רחמים ידיגרוב

של השילוט הוא כזה, אנחנו  רהתב": זה חדש, זה לא היה בישיבת ההנהלה. מר יעקב נתניהו

אנשים מקבלים לא מעט פניות, וגם אנחנו חברי המועצה מאמינים בזה שכש

נוסעים על כביש שש ורואים את כל הבניה אין שום שלט, ואף אחד לא יודע 

זאת חריש. אנחנו רוצים להקים שלט גדול משמעותי עם שלוש דפנות, או עם 

קצת יותר, אני לא יודע, זה ישראל צריך לשבת על שולחן השרטוטים, 

זאת  שבשלט הזה אנחנו נוכל להעביר לאנשים מסרים שעוברים בכבישים,

העיר חריש, זאת עיר העתיד, זאת העיר של הזוגות הצעירים, זאת העיר 

 שמדינת ישראל בונה וכו' וכו', כל המסרים שאנחנו רוצים להעביר.

 : וזה מותר? גב' נאוה לברן

 : כן.מר יעקב נתניהו

 : זה לא יסיח את דעתם של הנהגים? גב' נאוה לברן 

יודעים שבו אנחנו יכולים להעמיד את זה. שלטים לא. יש מקום שאנחנו  :מר יעקב נתניהו

אחרים ממש על כביש שש ממש זה אסור. אבל יש מקום שאם אנחנו מרימים 

שלט מספיק גבוה, מספיק בולט, אנחנו יכולים לעשות את זה. היתה לנו איזה 

שהיא הצעה לעשות אותו בשותפות עם חלק עם כל מיני יזמים, אנחנו 

לעבוד מה שנקרא מבחינתנו על מקום נקי. אנחנו מעדיפים לעבוד אחרת, ו

באים ואומרים, תקשיב, אנחנו מרימים את השלט, ואנחנו נבדוק אפשרות, 

שאם אתם תרצו לפרסם על השלט הזה, אז לא גיבשתי מדיניות שלנו לגבי 

זה, אבל אנחנו רוצים להקים את השלט כדי שיהיה השלט של העיר. ולא 

 טובה שנותנים לנו אותו,שלט של יזמים שעושים לנו 

: אנחנו דיברנו גם מקודם, גם הרבה זמן לפני גם בזה, שלעשות איגוד של מר רחמים ידיגרוב

קבלנים של יזמים, שהם צריכים לעשות איגוד וקופה משותפת של צרכי 

פירסום, לכל מיני דברים, הצעות כדי לקדם את הכאילו, המודעות על חריש, 

י פעם שעשינו את ההפננינג, בטח שהשתתפו איזה מאז כאילו לא שמענו, אול

 קבלנים. 

 : אנחנו עובדים, אנחנו עובדים על הנושא של,מר יעקב נתניהו
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: כאילו, אנחנו דואגים לקבלנים כאילו הקבלן הוא מרוויח עלינו והכל, מר רחמים ידיגרוב

 הבנת? נטו.

 שיו, אתמול היה פה,: אני אגיד לך מה קורה, אנחנו עובדים עם, עכמר יעקב נתניהו

: עשינו להם כינוס והכל, נכון? והרוויחו והכל, סליחה, אתה כמנכ"ל הוא מר רחמים ידיגרוב

כראש המועצה, אתם יודעים, אנחנו חס וחלילה, לא נוגעים, יש דברים 

אישיים פרטיים, רק לטובת העיר הבנת? אין לנו מה להתבייש אין פה שום 

ההפך הם צריכים להשקיע, צריך להכריח  ניגוד אינטרסים ולא שום דבר.

אותם שישקיעו, זה מה שאני אומר שאנחנו תמיד, בסדר, הכי קל להגיד בואו 

 אלף. כאילו בואו נוציא את זה, למה לא על חשבונם? למה לא, 250נוציא 

 : מסכים אתך לגמרי.מר יעקב נתניהו

 ל דיבידנד,: למה באמת לא מוקם מנגנון כזה שייתן פה סוג שמר רמי אלבז

: בוא אני אסביר, אנחנו כן עובדים מול היזמים, יש פה ישיבה חודשית לגבי מר יעקב נתניהו

כל עולם הפרסום והמיתוג של העיר, יש עכשיו תוכנית שנבנית, ובהחלט ברגע 

שהיא תצא לפועל הם יקחו בה חלק, הם חלק מהדיונים והם יודעים שהם 

 צריכים לשים כסף. זה אחד.

 : נכון לעכשיו אין,אלבזמר רמי 

 : בינתיים הם לא שמים שום דבר.מר רחמים ידיגרוב

 : נכון לעכשיו, הם עוד לא נותנים כסף, מר יעקב נתניהו

 : על שום שילוט?מר רחמים ידיגרוב

: על שום שילוט, הם עוד לא שמו כסף. הם גם לא שמו כסף על ההפננינג, מר יעקב נתניהו

ים כסף, בסדר? אבל אנחנו כן עושים אתם דרך אגב, הם לא הסכימו לש

עבודה, וזה מה שהם אומרים שהם התחייבו שברגע שייצא הקמפיין 

 הפרסומי, הם ישימו כסף על השולחן. 

היה איזה חוק עזר שהעברנו אותו, אני לא זוכר, ... על כל נושא של חיוב של  :מר רמי אלבז

 שילוט,

ברים, תפריד בין זה ששלט... תפריד בין, אנחנו : זה יש. תפריד בין שני דמר יעקב נתניהו

בעזרת ה' מחודש הבא יגיע לפה סוקר שלטים פעמיים בשבוע, יצלם את 



     מ.ש.                                                                                                                               04792
  

____________________________________________________________ 
 הקלטה ותמלול –"חבר" 

14 

המצב יתחיל לקחת ארנונה מאנשים ש, או לקחת ארנונה או להוריד שלטים 

 של אנשים. זה שילוט וארנונה, זה לא קשור. 

 מה לגבי חוקי עזר? חוקי עזר איפה? דוברת:

 בסדר, אין לנו חוק כזה, דובר:

: חוקי עזר? שניה, בואו, בואו נבין דבר דבר. לגבי השילוט זה בנושא מר יעקב נתניהו

 הארנונה וזה מטופל. לגבי ה, 

 : יש סקר שילוט כל שנה, מר שלמה אפרתי

: אנחנו רוצים לעשות את זה ברזולוציה של פעמיים בחודש. לגבי הנושא של מר יעקב נתניהו

פים מהיזמים לצורך פרסום העיר, זה תהליך שנמצא כרגע להוציא כס

בעבודה והם שותפים אליו. ברגע שייצא הקמפיין של הפרסום, אנחנו נציג 

לכם אותו קודם כל לפני שהוא ייצא, ושמה המתווה מדבר על זה, שהקבלנים 

שבונים כאן, שותפים לא רק בליצור את הקמפיין ולאשר אותו אלא גם 

סדר? זה שניים. אבל עדיין אני רוצה שתבינו שכל הנושא של שותפים בכסף. ב

ההתנהלות שלנו עם היזמים חייבת להיות בזהירות מירבית. כי אם אתה 

עושה משהו עם אחד, והשני לא מממן, אז יגידו לך, אה, למה אתה עושה 

איתו, גם עשית אתו אחד שניים שלוש ארבע, ולכן אנחנו מאוד מאוד נזהרים 

 בזה. אז,

 : יש לנו ייעוץ משפטי, מה אתה תגיד יועץ משפטי, ר רחמים ידיגרובמ

 שלא תהיה סלקטיביות,: מר רמי אלבז

 : שלא תהיה, בדיוק.מר יעקב נתניהו

 ז: כלומר שלא יהיה קבלן אחד,מר רמי אלב

 ... שלא יהיה צדק, אז תעבוד עם כולם.  דובר:

 : אנחנו עובדים עם כולם, מר רמי אלבז

אני מבין את הבעייתיות. כן. בסדר. כל זה אמרת שכאילו ה, שלמה זה  :פירמר אדוארד ס

ולמה זה, זה צריך להיות בלי ... אם רוצים זה יוצא, זה צריך להיות כותרת 

כמו שבתקציב, או שהמדינה שתשלם על זה, זה הפרסומת. זה צריך להיות 

 באיזה שהוא,
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מהתחלה שהקבלנים שבונים, זה כמו  ודיברנ: מה קשור למדינה? אנחנו מר רחמים ידיגרוב

 תושב, אתה לא הבנת?

 : ... בנפרד, מקציבים כך וכך כסף לפרסום. מר אדוארד ספיר

 : לא, זה לא פרסומת,מר יעקב נתניהו 

 : מה זה?מר אדוארד ספיר

יש קיר ענק עם שלט  ןבמודיעי: שלט שבו אתה עכשיו נכנס למודיעין, מר יעקב נתניהו

ודיעין, ויש שם שני דגלים זה פרסומת? זה לא פרסומת. ברוכים הבאים למ

 בסדר?

 : אז תעשה מהפה שיראו ברוכים הבאים לחריש?מר אדוארד ספיר

: לא. אנחנו בגלל שאנחנו עיר שנבנית, רגע רגע שניה, מסקר שראינו, היה פה מר יעקב נתניהו

לכל  ביום שני? היה פה חמש שעות, שחברת הפרסום הגיעה לפה ועשינו סדנה

המנהלים, וללטש מה המסרים שלנו וזה, אז הם הציגו לנו סקר שמראה 

שאחת הבעיות של חריש, זה שאנשים חושבים שהיא חור, והם לא מבינים 

איפה המיקום שלה. אז אם אתה מרים שלט, ואתה אומר פה זה חריש, 

אנשים מבינים שחריש זה באזור חדרה פרדס חנה כרכור, זה אומר לאנשים 

הזאת היא לא חור. מחר אנחנו מנ, ביום ראשו אנחנו בכנס מנכ"ל, העיר 

הכנס מנכלים הקודם, אשל ערמוני מנכל משרד הבינוי, אמר תקשיבו חברה, 

במגף וב.. אור המזרח, אנחנו הולכים לצאת לשיווק של אלפי יחידות דיור, 

 והשיווק הזה הוא במחיר למשתכן, אני רוצה שבחריש כמו שבהרצליה, על כל

תושבים, אני רוצה שזה גם יהיה בחריש,  2500חמש מאות יחידות דיור, יש 

נכון? עכשיו אם התדמית שלנו כעיר, חור רחוק, ודברים כאלה זה יבנה 

אותנו, לכן שלט כזה, שלט כזה אתה מרים אותו, אנשים רואים בונים עיר, 

 אומרים וואלה וואלה, פה זה חריש.

 זה... מאיפה לקחת כסף? : אני מסכים עםמר אדוארד ספיר

: מה זה מאיפה? מקרן הפיתוח מקרן הפיתוח. רגע יכול להיות שאנחנו, מר יעקב נתניהו

התחלתי להסביר מה זה קרן הפיתוח, קרן הפיתוח זה לא כסף שאנחנו 

צריכים לשמור בשביל להביא למליאה הבאה של המועצה. קרן הפיתוח נועד 
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 זה קרן הפיתוח? מה זה קרן פיתוח? לעשות פרוייקטים לקדם את העיר. מה

 : בסדר, בסדר, אבל אפשר להגדיר את זה, זה כסף ל,מר אדוארד ספיר

: אדוארד, רחמים העלה נושא נוסף, בהקשר לשילוט, זה העלה לו קונוטציה, מר רמי אלבז

השילוט היה ב... קשר לדברים אחרים. הוא רוצה שהכסף יבוא גם מהשילוט 

 של הקבלנים. 

 : רמי בהקשר הזה, חשוב,ב נתניהומר יעק

 : לא, אני רק אומר, בלי שום קשר, מר רמי אלבז

: זה דבר יכול להיות שניסיתי להגיד, זה דבר שהוא יבוא אליך יזם, ויגיד מר שלמה אפרתי

לך אין בעיה אנחנו נרים את השלט, ונכתוב שם חריש, יופי. בעוד חצי שנה 

ום את השם שלו, לא עכשיו אני אומר, שנה, אני לא יודע מה, הוא ירצה לרש

השילוט הזה המועצה ביום מן הימים יכולה להחליט שעל שתי צלעות היא 

ובכלל זה כסף. זה גם  עושה חריש, ועל צלע היא נותנת למפרסם אחר,

 השקעה, שטח פרסום זה גם השקעה. 

, שאנחנו הנה יש לנו ראש המועצה שהוא מהיום הראשון  בתפקידו : מר רחמים ידיגרוב

היינו שותפים לכל התהליכים, נכון שלמה? שהיו יוזמה לעשות את ה, לאסוף 

את כל הקבלנים שיעשו שישקיעו, שיתמכו לא רק שיגיד כן, כן, ואני כן, אין 

דבר כזה, זה לא שיש רייזור כאן, דונה שמה, לא יודע חנן פה וזה כאן. לא. 

ור, או שחריש זה, לא. חריש זה חריש, שזה אי אפשר לעשות חריש חנן מ

 צריך חריש העיר. ואנחנו היו כולם רצו לפעול בזה נכון? ומזה לא עשינו כלום. 

המנכ"ל, יש ישיבה קבועה עם  . זה מה שהסביר קודם: לא. כן עשינויו"ר  –מר קשת יצחק 

היזמים רוצים היזמים ועם חברת הפרסום, והישיבה הזאתי לא סתם כי 

דבר ... כסף. הם צריכים לאשר שם את כל  ו שללקחת בה חלק, ובסופ

הדברים והם שותפים לכל הפרסום. ברגע שהם שותפים והם מסכימים על 

. אז זה מה שהולך לקרות, םמיליוניהפרסום, הם ישימו שם כסף, לא מעט. 

הם, את כל האייטמים שעשינו הם לא רצו לקחת חלק, הם לא הולכים 

, הם רוצים, לפי איך שהם מבינים. ונותנים לך כסף על כל מה שאתה רוצה

 יהיה קמפיין פרסום, הם יראו אותו והם יאשרו אותו, הם יגידו זה בסדר, 
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 : לא, מה שהוא שואל הוא אומר מה זה לפי מה שהם מבינים, מר רמי אלבז

 : אני אסביר לך משהו קצת יותר יו"ר  –מר קשת יצחק 

 )מדברים ביחד(

בר בדרך אני רואה שלט בתחום שלי. אם בבית שלי ישימו : הוא שואל, אני עומר רמי אלבז

 שלט אני אקח כסף. 

 : זה ברור, זה ארנונה,מר יעקב נתניהו

 : אנחנו לוקחים שילוט, כל מי שתולה שלט לוקחים לו ארנונה. יו"ר  –מר קשת יצחק 

: רחמים מדבר שהם יהיו שותפים בפרסום של העיר, שברגע שהעיר מר יעקב נתניהו

 ת, מפרסמ

 )מדברים ביחד(

 : רחמים, גם בשלטים שכתוב נחמן מאומן, לוקחים?גב' נאוה לברן

: אני לא, לא, בסדר, לא משנה, אני מתכוון על קידום העיר, עכשיו, יש לי מר רחמים ידיגרוב

הסעה, אולי יהיה לי עתידי, אם אפשר מבחינת המשפטי כאילו להכניס 

כאילו זוכה בכמות של יחידות,  כחוק, כל יזם שתושב קבלן שבעתיד שהוא

 עבור כאילו כל יחידה ש,

 אפשר לעשות כזה דבר? זה רעיון טוב,  דובר:

 : יש היטל השבחה. מר רמי אלבז

 : זה דבר שנקרא .. לפיתוח. וזה,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : זה היטלים, מר רמי אלבז

 : לא פיתוח יעני, ... גם מפרסום.מר רחמים ידיגרוב

 : אני אגיד לך,יו"ר  – מר קשת יצחק

 היטלים שאפשר ל, 56יש איזה  דובר:

: שים לב, מי עושה את הפיתוח של חריש? את כל העבודות פיתוח, מי יו"ר  –מר קשת יצחק 

 עושה אותם? 

 קבלן. קבלן, דובר: 

 : לא,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : משרד השיכון.מר רחמים ידיגרוב
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השיכון יפה מאוד. איך הוא לקח, איך משרד השיכון : מי ... משרד יו"ר  –מר קשת יצחק 

לקח אותם, כל הכסף, כל דירה ודירה שנמכרה פה בחריש, הוא .. חלק 

מהסכום. הקבלן שהוא שילם על הקרקע, ... זכה, הוא שילם שני סכומים, 

 אחד זה על הקרקע, ושתיים זה על הפיתוח. יפה. 

 : עבור כל יחידה?מר רחמים ידיגרוב

: עבור כל יחידה יפה מאוד. עכשיו בתוך הפיתוח מגולם, מה זה היטל יו"ר  –צחק מר קשת י

פיתוח מה זה סתם מכניסים ככה כסף? לוקחים בחשבון שכל בית שנבנה הוא 

 צריך תשתית תומכת מסביב, 

 חשמל מים,: מר רחמים ידיגרוב

 : כבישים, חשמל מים, יו"ר  –מר קשת יצחק 

 ציבור,מוסדות : מר רחמים ידיגרוב

 : לא, זה הם לא לוקחים. תשתיות רטובות וקצת,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 פארקים לא?: מר רחמים ידיגרוב

אבל אה, דבר כזה כמו שנקרא פרסום, אני יכול : קצת פארקים אולי. יו"ר  –מר קשת יצחק 

א', 1להגיד לך בפירוש ובוודאות, כל מה ששווק עד היום, מה שנקרא חריש 

 ה שקל אחד. לא לקחו על ז

 : באמת?מר רחמים ידיגרוב

: ככה, עכשיו ככה, אני לא יודע לגבי הפרסומים הבאים של השכונות יו"ר  –מר קשת יצחק 

החדשות, לדעתי משרד השיכון כבר הגיע למסקנה שכן צריך לעשות את זה, 

 וצריך להבהיר את הנקודה, אבל באמת לא קשור לתוך ה,

 : אתה רוצה להגיע למצב כזה שמה, מאיפה שאנחנו לוקחים כסף לוקחים גם,מר רמי אלבז

: כן. זהו. אז בגדול אפשר לעשות את זה, אבל הדרך היא כזאתי, לא יו"ר  –מר קשת יצחק 

שאנחנו, אנחנו אין לנו, אנחנו כסף לא מגיע אלינו. יש ערים שזה מגיע אלינו, 

ד השיכון כל הכסף הזה, במקרה שלנו, של חריש, כרגע זה מגיע למשר

 וממילא הם מבצעים את כל העבודות. 

 : זה כן מגיע מתקציב פיתוח, לא?מר שלמה קליין

 : מה? יו"ר  –מר קשת יצחק 
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 : הכספים האלה, ..מר שלמה קליין

 : אפשר גם בלי,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : מה הגיע אז מה יהיה עד עכשיו, איך הוא יהיה?מר שלמה קליין

 אחוז הגיע. 12: שום דבר, הגיע חלק היטל השבחה, היטל השבחה, יו"ר  –צחק מר קשת י

 אחוז.  12: כל היטל השבחה אנחנו טוענים מר שלמה קליין

: הקרקעות בחריש, הקרקעות בחריש הם נקראות שהן שייכות למנהל יו"ר  –מר קשת יצחק 

ריש הקרקעות במדינת ישראל. אם זה היה קרקעות פרטיות, היום היתה ח

מקרקעי ישראל, הקבלנים והכסף הזה  למנהלשוחה בכסף. בגלל שזה שייך 

 12מגיע לרמי, זה רשות מקרקעי ישראל, כל הכסף אנחנו מקבלים מזה רק 

אחוז, זה חלף של ההיטל השבחה, כי זה לא אדמות מיועדות לשיווק, היה 

מתוך אחוז  12 -אחוז מתוך הסכומים האלה. ו 12שיווק הם נותנים לנו רק 

 ממחיר נמוך,  12 -כמה מכרו את הקרקעות? מחיר זול מאוד. ה

 אחוז ממחיר נמוך.  12זה  דוברת:

 : מלפני הפיתוח או,מר רחמים ידיגרוב

: לא קשור לפיתוח פיתוח אתה משלם בנפרד, ואת המחיר של הקרקע יו"ר  –מר קשת יצחק 

שלמה, זה, בנפרד. עכשיו אנחנו, מה שאנחנו צריכים לדאוג, תרשום את 

שבשיווקים הבאים, בהיטלי פיתוח שיכניסו שמה מרכיב שנקרא מיתוג 

 ופרסום, שגם כל הקבלנים שזה, 

 : נדמה שיש כזה דבר, היטל שיווק. מר רמי אלבז

: לא. שיווק זה משהו אחר. שיווק זה, הקבלן שם שלט לפרסומת. יו"ר  –מר קשת יצחק 

מצלמים לו את הגודל של השלט, ... שהוא מוכר את ה... שלו, הוא בא, אנחנו 

 משלם את זה למועצה,

 : חוץ מהארנונה יש עוד היטל שנקרא היטל שילוט. תבדוק את זה.מר רמי אלבז

 : וזה בן אדם תולה שלט,יו"ר  –מר קשת יצחק 

: ... אתה כתושב חריש אתה מקבל ארנונה הביתה, אתה שם שלט, אתה מר יעקב נתניהו

 . צריך לשלם גם על השלט

 : אם יש לך עסק, ואתה שם שילוט על הבניין לצורך העניין,עו"ד עופר רזניק
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 או אם בית פרטי, או אם בית פרטי, דוברת:

 : אז אתה משלם על זה היטל, זה נקרא היטל שילוט. עו"ד עופר רזניק

 )מדברי ביחד(

 אם שמת שלט של מתווך כעיקרון המתווך אמור לשלם, דובר:

 אני הבנתי, אבל בן אדם פרטי. : זה גב' נאוה לברן

: את שמה שלט למכירה בית. או להשכרה, זה פרטי, אבל אם מתווך יו"ר  –מר קשת יצחק 

 שם את השלט, 

 : זה מה שאמרתי לכם, יש שמה כמה שלטים, גב' נאוה לברן

 : זה פורסם בחוק העזר. חוק השילוט, עו"ד עופר רזניק

 : אני אמרתי את זה,גב' נאוה לברן

 כן. הנה הוא אמר שבאים אנשים,   רת:דוב

: אנחנו רק שתדעו, שבכל מה שקשור בלהתחיל להפגין נוכחות ושיש פה בעל מר יעקב נתניהו

בית, המועצה התחילה לעבוד, היום תפסנו לדוגמא, אגף שפע, בראשותו של 

ספיר יצחק, תפס היום חבר'ה שבאו לגנוב מים. אנחנו מתחילים הליכים 

 ות משפטיות... חכה אני נותן את כל הדברים, משפטיים ותביע

 חבל שהוא לא היה לפני, דובר:

: גם לפני שבוע הוא היה, הוא תפס. אנחנו כבר מתחילים לתבוע משפטית, מר יעקב נתניהו

כשיש לאגרים ענקיים על מזחלות שהורסים לנו את הכבישים, יש פה, 

ו, אנחנו לא מוותרים על קבלנים מגיעים אלי מתחננים תוותרו לנו, תוותרו לנ

כלום, אנחנו הולכים עד הסוף עם כולם. הם יקבלו בראש עד הסוף גם בגלל 

שזה מה שמגיע להם, וגם בשביל שזה ייצור תודעה אצל האחרים שתפסיקו 

להתעסק, אנחנו גם ספיר אמור בתוך שבוע שבועיים להתחיל להוציא מכתבי 

ראה, פעם שלישית מתחיל התראה, כל אחד שעושה משהו יקבל פעמיים הת

לקבל קנס. בסדר בכל מה שקשור בהפגנת בעל בית בעיר הזאת ובכל 

 ההתנהלות שלה, יהיה ככה גם לגבי ההטבות של האזורים של ה, 

 כבישים, דוברת:

: יש שמה עבודה מאוד מאומצת שעשה גם ספיר וגם שלמה, הם ישבו ביחד מר יעקב נתניהו
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ות, אנחנו דרך אגב בשלבים של רכישת אמרו נעשה התראות, וייצאו דוח

זה יהיה כמו בעיר, אתה הולך בדרך אתה רואה מישהו אחד מערכת דוחות. 

הפקחים רואה מישהו עושה, מוציא לו דוח במקום, הדוח הזה הולך לגביה 

 אם לא יש שיקולים, מה שנקרא הם יתחילו להבין פה שזה לא, 

רגע את האוטו, יש פה שלט נכה, מישהו תלה פה : אני במקרה ראיתי הפניתי כגב' נאוה לברן

 שלט של נכה.

: לא, לא, אני שכחתי להוריד אותו, מיום העצמאות, שמנו את זה ליום מורדי בן שמעון

 העצמאות, למסיבה,

: אה, כי אני אומרת מה זה הפסים פה, לא סליחה אדוני, אני ראיתי שזה לא גב' נאוה לברן

 חוקי. 

 )מדברים ביחד(

בשני העמודים האחרונים,  םהתב"רי: טוב. הדבר הבא, תסתכלו בזה של ב נתניהומר יעק

 בשני העמודים האחרונים יש תקציב בלתי רגיל,

 : אחרונים אחרונים? מה בסוף ה,גב' נאוה לברן

 : כן. בסוף החוצץ הזה תראי,מר יעקב נתניהו

 לא, לא, בסוף ד', בסוף החוצץ של ד', דובר:

חה, בסוף החוצץ של ד' סליחה. יש שם שני עמודים אחרונים אחד זה : סלימר יעקב נתניהו

 , 373 רתב"תקציב בלתי רגיל מס' 

 )קולות התארגנות(

בלתי  רתב": בד', בשני העמודים האחרונים. העמוד השני לפני האחרון, זה מר יעקב נתניהו

 אלף שקל. 500רגיל על סך 

  : זה אני רוצה להגיד לכם,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 כתוב כאן תקציב בלתי רגיל. דובר:

 : כן.מר יעקב נתניהו

: אני רוצה להגיד לכם, אני צריך להגיד פה תודה רבה לראש עיריית יו"ר  –מר קשת יצחק 

פרדס חנה, הוא יושב ראש קרן .. אני עירבתי אותו, הוא ... אני גם מתייעץ 

קיים את  אתו בהרבה דברים והוא הבטיח לי לעזור לי פה בחריש, והוא
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ההבטחה שלו, אמרתי לו שיש פה הרבה פרוייקטים ואנחנו צריכים עזרה 

אלף שקל, לטובת  500וצריכים כסף וכדומה, הוא דאג שייצא מהקרן הזאת 

 חריש. לטובת ה, 

 : אני אסביר. הוא הסביר לי ואני אסביר לכם. תראו, מר רמי אלבז 

, זה הישג שנוצר מכמה פגישות, מכמה : אז זה הישג אני אומר לכםיו"ר  –מר קשת יצחק 

פגישות שזה, הזמנתי אותו גם לכאן, הזמנתי את הקרן לכאן, עשינו להם 

סיור, הם מאוד התרשמו, אנחנו בעזרת ה' הם יהיו אתנו לאורך הדרך, זה לא 

 סוף פסוק. הם דואגים לצרכים מיוחדים, 

 )מדברים ביחד(

לזכותו שהוא באמת בא לקראת, והוא דאג : זה ... אבל, ייאמר יו"ר  –מר קשת יצחק 

אלף שקל, לטובת,  זה הישג. זה הישג שלנו שהשגנו. הנה דרך  500שנקבל 

 אלף שקל, מקרן שלם. 500אגב, זה לא קרן פיתוח ולא כלום, קיבלנו 

אלף שקל האלה זה ראש המועצה מאוד מאוד לוחץ שיהיה פה  500 -: המר יעקב נתניהו

, קיבלנו כסף ממשרד הבינוי והשיכון שבונה את וכמה שיותר מהר סמתנ"

אלף שקל  500יש  סהמתנ", שניה רגע, לפני איפה, חוץ מהבניה של סהמתנ"

וחצי שאנחנו אמורים לקבל ממשרד  ןמיליושקיבלנו מקרן שלם, ועוד 

הרווחה, כדי להגדיל את האולם. מה זה אומר להגדיל את האולם, לשדרג 

מערכת מולטימדיה מתוחכמת, אזור של  אותו להגדיל אותו לעשות בו

, יחסית קטן סמתנ"מושבים וכו'. זאת אומרת אם משרד הבינוי נותן לנו 

ושבלוני, הכסף הזה מאפשר להגדיל אותו ולהרחיב אותו ולתת שירות טוב 

 יותר לתושבים.

 : מה? מה באמת יש לנו? במשרד הבינוי,מר רמי אלבז

 דם שיכולים להכנס,: איזה כמות בני אמר רחמים ידיגרוב

 : מה ההקצאה של משרד הבינוי?מר רמי אלבז

 : עוד פעם?מר יעקב נתניהו

 : ההקצאה של משרד הבינוי. מר רמי אלבז

 אחד.  סמתנ": כרגע יש לנו מר יעקב נתניהו
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 אחד, ואותו רוצים להגדיל? סמתנ": מר רמי אלבז

 : ואותו אנחנו רוצים להגדיל. כן. מר יעקב נתניהו

 ם ביחד()מדברי

: אני, שניה רגע, אני לא מכיר את הפרטים, כאילו מבחינת גודל וכאלה, מר יעקב נתניהו

 אבל,

 איש? אלף איש? אלפיים?  200איש?  100: מר רחמים ידיגרוב

 אם אני זוכרת, 550  דוברת:

 זה הכל? דובר?

 לא, לא זוכרת בדיוק. דוברת:

 מקומות,  364: יש בו מר שלמה אפרתי

 : זה קטן, זה זה, ידיגרובמר רחמים 

 יש בו חדרים יש בו חדר מוזיקה, סמתנ": לא, זה מר שלמה אפרתי

 יש בו לפעמים קונצרט או משהו, לא יודע,  סבמתנ": מר רחמים ידיגרוב

 : למה? רחמים,מר שלמה אפרתי

 זה לא הרבה.  350: מר רחמים ידיגרוב

 : זה היכל תרבות כבר, מר שלמה אפרתי

 שקל.  ןמיליו: היכל תרבות זה עולה חמשה יו"ר  –מר קשת יצחק 

 ?סהמתנ"ישראל, שואלים כאן מה הגודל של  נפתלי:מר 

 )מדברים ביחד(

מטר, כמה  1500 -כ סהמתנ"שהגודל של  אומרטוב, הוא אומר ככה, הוא  מר נפתלי:

מקומות פלוס מקום לשני נכים. עכשיו תגיד  196מקומות, מושבים יש שם? 

 לו? בשכונת אבני חן. מה עוד חברים? יש עוד משהו?לי המיקום ש

 )מדברים ביחד(

 מקום יפה, ומאוד טוב לשתי השכונות.  דובר:

 גם על יד הציר המרכזי ככה,  דובר:

שלא דיברנו עליהם בישיבת ההנהלה  םהתב"רי: בסדר. אז אלה שני מר יעקב נתניהו

 ושאנחנו מבקשים לאשר. 
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 , רתב" רתב"? מעלה להצבעה םהתב"ריות? אני יכול לרוץ על : יש העריו"ר  –מר קשת יצחק 

 , ושהמספר יהיה לפרוטוקול ואז יצביעו,םהתב"ריאתה יכול להעלות את כל  דובר:

: אז אני מקריא את הכל ואז מעלה להצבעה. אני מבקש ממליאת יו"ר  –מר קשת יצחק 

, 371, רתב"הבאים שמופיעים בנספח ד' מספר  םהתב"ריהמועצה לאשר את 

, 299 רתב", מספר 302, רתב", מספר 340 רתב", מספר 372 רתב"מספר 

, מספר 303 רתב", מספר 326 רתב", מספר 313 רתב", מספר 301מספר תבר

 ,רתב", ומספר 375 רתב", מספר 368 רתב", מספר 314 רתב"

 אחרון? רתב"מספר  דובר:

עה. לאריסה, בסדר? מאושר פה . מעלה להצב373 רתב". מספר 373: יו"ר  –מר קשת יצחק 

אחד. תשימו לב, אנחנו עברנו על זה ככה זה, אבל ברוך ה' אנחנו בתנופה 

אדירה, וראינו את זה בשום מקום, הקמת גן ילדים עוד מעט הקמת גן 

ילדים, עוד הקמת גן ילדים, הקמת בית ספר יסודי, עוד הקמת בית ספר 

בית ספר, אנחנו פה, אנחנו לא  יסודי, עוד הקמת בית ספר יסודי, עוד הקמת

שמים לב, אנחנו מאשרים פה דברים שעוד מעט אנחנו נצא החוצה ואנחנו 

 נראה פה,

 ימבה, דוברת:

: ממש, כמות אדירה מה שקורה בערים אחרות על פני הרבה שנים יו"ר  –מר קשת יצחק 

 אנחנו מריצים פה בשנה אחת. ... בשנה אנחנו בונים כמו ש,

 שאלה אם יבואו אנשים וימלאו את הגנים?ה מר ליאוניד:

 )מדברים ביחד(

: והתפקיד שלנו לדאוג שיבואו וכל מי ש, בעיקר יבואו לגור פה ומי יו"ר  –מר קשת יצחק 

 שקנה יגור ומי שקנה להשקעה יגור כאן גם כן, למלות את הדירות,

ו מסמר כל מי שאני תופסת ואומר לי שהוא קנה להשקעה אני מנסה לדחוף ל דוברת:

גדול בראש ולהגיד לו שלא כדאי לו להשכיר שלא יהרסו לו את הדירה ועדיף 

 שהוא יבוא לגור בעצמו. באמת, כל אחד שאני יכולה אני עושה לו את זה, 

 )מדברים ביחד(

, נוהל הוצאות 6: טוב, הנושא הבא, חבר'ה הנושא הבא, זה נספח ו', סעיף מר יעקב נתניהו
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', נוהל הוצאות קטנות זה מופיע פה על המקרן, קטנות, סליחה, בנספח ה

דיברנו על זה בישיבת הנהלה, אנחנו ביקשנו להגדיל את כמות ה... וועדת 

 3לא צריך להגיש  1500ומה שקורה זה ככה, מאפס עד  5000 -ל 1500 -רכש מ

הצעות מחיר, לא צריך החלטת  3צריך להגיש  5000 -ל 1500 -הצעות מחיר, מ

חלטת מנהל, מדובר על רכישה מוגבלת לספק אחד בלבד וועדת רכש, כה

שקל, זה שלוש הצעות מחיר ובמסגרת  70,000 -ל 5,000לשנה קלנדרית, ובין 

 וועדת רכש. בסדר?

 בסדר גמור. דובר:

 : דיברנו על זה בישיבת הנהלה. יו"ר  –מר קשת יצחק 

 להסביר את זה בבקשה. : יעקב אני לא כל כך הבנתי, אתה יכול עוד פעםגב' לריסה מישייב

: בשמחה. יש לנו ככה. יש לנו כל מנהל שרוצה לקנות כאן משהו, הוא צריך מר יעקב נתניהו

גזבר ויועץ משפטי, ידידנו  לממנכ"לבוא לוועדת רכש, וועדת רכש מורכבת 

עופר. הוא מגיע הוא צריך להביא שלוש הצעות מחיר הוא צריך להסביר למה 

נה לשאלות של היועץ המשפטי הוא ממליץ על אחת הוא רוצה את זה, הוא עו

משלושת האפשרויות וזו הדרך. הדבר הזה יחסית לוקח הרבה זמן, יש 

שקל. אם אתה קונה  1500וועדות רכש פעם בשבוע, והיה פה נוהל, שאמר עד 

 שקל, אתה לא צריך לבוא לוועדת רכש, לדוגמא, זה הנוהל שהיה, 1500עד 

ים לקנות שני כסאות או רוצים לקנות שני טלפונים לדוגמא אנחנו עכשיו רוצ

לשתי מזכירות חדשות שהגיעו. מה עכשיו? צריך להביא שלוש הצעות מחיר, 

נחכה שבוע נבוא לוועדת רכש, גם צריך להבין שמגיעים לוועדת רכש מגיעים 

עם המון נושאים, וזה זמן יקר של כל האנשים שנמצאים שמה, זה לא רק 

משפטי, זה מגיעה רותם שאחראית על הרכש זה מגיע ספיר  מנכל גזבר ויועץ

שהוא ראש אגף שפע, וכל פעם מגיעים אנשים. זה תהליך מאוד בירוקרטי, 

שגוזל יחסית הרבה זמן, והוא גם דורש הרבה מאוד הכנה וכו'. מה שאמרנו, 

שקל אתה  70,000שקל עד  1500 -הנוהל שהיה פה עד עכשיו דיבר על זה מ

לוועדת רכש אז עכשיו מי שהוא היה בשביל שני כסאות שעולים חייב לבוא 

, אסור היה לו לקנות לבד, היה צריך לבוא לוועדת רכש. עכשיו עוד דבר 1501
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הצעות מחיר,  3שקל בלי לבוא לוועדה, ובלי להביא  1500שחשוב לזכור, שעד 

אתה יכול לעשות עם ספק אחד פעם בשנה. זאת אומרת אם אני קונה שני 

שקל, אני קונה את זה מהום סנטר, במהלך  1400זה  תהכיסאואות ושני כס

שקל, גם אם  1500, אני לא יכול לקנות יותר מהום סנטר עד 2016השנה של 

 שקל אני חייב וועדת רכש בסדר?  100זה עוד 

לא היינו צריכים אחר  70,000: זה מה שכן, אני הבנתי זה מה שהיה עד גב' לריסה מישייב

 כך,

 ,1500: לא. עד יעקב נתניהומר 

 : לא, לא קודם שהיה,גב' לריסה מישייב

אלף צריך  70עד  1500 -לא צריך וועדה, מ 1500: אז קודם שהיה זה עד מר יעקב נתניהו

וועדה, אנחנו ראינו שהדבר הזה גוזל המון זמן מהמנהלים, ותוקע את 

ריות העובדים מלהתקדם קדימה בדברים, התיעצנו גם מה קורה עם עי

, 5000 -ל 1500 -, תעלו את ה1500 -אחרות, ואמרו לנו תשמעו, זה לא הגיוני ה

זה ייתן למנהלים חמצן לרוץ על דברים הרבה יותר מהר. אז עכשיו מה 

שקל אתה  1500אבל מה שיקרה זה ככה, עד  5000 -אמרנו, אין בעיה נעלה ל

 -ל 1500ן הצעות מחיר, תביא הצעה אחת תקנה להתראות. בי 3לא צריך 

אתה חייב שלוש הצעות מחיר, אבל אתה לא צריך לבוא לוועדה אתה  5000

 אתה צריך לבוא לוועדה, 70,000 -ל 5000בוחר את הכי זול, בין 

 : רגע, ברגע שהוא לא בא לוועדה,מר רמי אלבז

 : החלטת מנהל, ראש אגף מחליט.מר יעקב נתניהו

 וש הצעות מחיר,: הוא מתייג, מתייג את זה, בשלמר רמי אלבז

 : הוא מביא שלוש הצעות מחיר, ...מר יעקב נתניהו

 ... סבב חתימות,  דובר:

 )מדברים ביחד(

 : רגע, אבל תן לו לשאול רגע את השאלה, תן לו רגע לשאול את השאלה, מר יעקב נתניהו

: אם שלושת ההצעות ... מוכר אחד, האם הסמכות למוכר אחד ... של שלושת מר רמי אלבז

 עות או שהוא מתייג את שלושת ההצעות? ההצ
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: ברור שהוא משתף. הוא מביא שלוש הצעות מחיר, יש לו מסמך שהוא מר יעקב נתניהו

ממלא את שלוש הצעות המחיר, מקבל את ההחלטה אני בוחר באיקס בלי 

 לעבור וועדה, 

? איך זה איפה הוא מתייג? איך הוא עושה את זה בלי וועדה, אין פרוטוקול, :מר רמי אלבז

 בא לידי ביצוע?

: ברגע שאנחנו מוציאים הזמנה, הזמנה בהזמנה יש לך שם את כל התנאים מורדי בן שמעון

 ובסוף יש לך ארבעה חתימות.

 : חייב. בכל מקרה חייב. מר רחמים ידיגרוב

 : גזבר, חשב מלווה וחבר מועצה, מר רחמים ידיגרוב

 ל השלוש הצעות מחיר מתועד?: אבל הוא שואל איך התהליך שמר יעקב נתניהו

 : מתועד, איך הוא מתועד? איפה הוא מתועד?מר רמי אלבז

 )מדברים ביחד(

: יש הכנו מסמך מיוחד לזה. יש מסמך מיוחד שהם צריכים למלא, הם שם עו"ד עופר רזניק

כתוב טבלה הם צריכים למלא את שלושת ההצעות, כמו וועדת רכש ככה יש 

ת על בסיס מה הוא בחר, מה הנימוקים שלו, את אותו המסמך, שלוש הצעו

 התקופה, הסכום, הכל. טופס ייעודי שעשינו. 

 : אוקי. עכשיו יש מגבלה של החמש אלף, מר רמי אלבז

: כן. המגבלה היא עבור ספק אחד בלבד בשנה קלנדרית אחת. זאת אומרת מר יעקב נתניהו

י לבוא אם אני קונה מהום סנטר בחמשת אלפים, עד חמשת אלפים בל

 לוועדת רכש, ברכש הבא, גם אם הוא יהיה אלף שקל, אני חייב וועדת רכש,

 : כלומר זה חד שנתי.מר רמי אלבז

 : חד שנתי חמשת אלפים לספק אחד בשנה קלנדרית.מר יעקב נתניהו

 : אוקי. מר רמי אלבז

. הדבר : בסדר? מי בעד? מי נגד? כולם בעד. את הדבר הבא אני אציג? אוקימר יעקב נתניהו

האחרון שבע נסיעת ראש המועצה לכנס היהדות הציונית העולמית לעידוד 

העליה מחוץ לארץ. יש כנס של ההסתדרות הציונית העולמית, הכנס אנחנו 

צריכים לתת דוח כמה הוא עולה, כמה המועצה משתתפת, ומה המטרה של 
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 על הנסיעה של ראש המועצה, 5110הנסיעה, המועצה משלמת 

 : שקל.יו"ר  –ק מר קשת יצח

: שקל. ההסדרות הציונית העולמית שהיא מזמינה את ראש המועצה מר יעקב נתניהו

 משלמת על השהיה, 

 דולר ללילה. 300: מר שלמה אפרתי

של הטיסה הוא  ₪ 5110 -דולר ללילה. הסעיף התקציבי שממנו יורד ה 300: מר יעקב נתניהו

סיעה של ראש המועצה, זה סעיף תקציבי כנסים והשתלמויות, המטרה של הנ

כנס שהולכים אליו ראשי ערים מכל הארץ, בשביל מה שנקרא ליצור קשרים 

עם זוגות ומשפחות מארצות הברית שעולים לארץ. בסדר? לנסות מה שנקרא 

להביא אותם לעיר שלך, להביא אותם לחריש. הדבר הזה הוא מאוד חשוב 

ראש המועצה לשם אמורה אנחנו רוצים להביא לפה אוכלוסיה, והנסיעה של 

ליצור את הקשרים, לשים את חריש על מפת הערים  במדינת ישראל שבו 

כשעולים לארץ משפחות מארצות הברית, חריש היא בהחלט אחת 

 האופציות. 

 טס לבד? לא טוב.  דובר:

 )מדברים ביחד(

 : פוטין עכשיו פתח כל הדלתות מי שרוצה לחזור מאוקראינה, לכלגב' לריסה מישייב

המקומות, חבר'ה שלנו, לדאבון ליבנו אמרו, אנחנו את שלנו כבר עשינו אנחנו 

 כבר לא רוצים... לעזוב את הארץ. 

 )מדברים ביחד(

 איפה זה? דובר:

 : אתה שואל אותי? גב' לריסה מישייב

 )מדברים ביחד(

 מעלה, מעלה את הנושא להצבעה, מאושר פה אחד?  : מי בעד מי נגד?מר יעקב נתניהו

 אתה לא נוסע עם שרנסקי? בר:דו

 )מדברים ביחד(

: רגע, יש דבר אחד שחשוב לציין שגם לגבי הנסיעה ביקשנו חוות דעת מר יעקב נתניהו
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משפטית של היועץ המשפטי של המועצה, והתקבלה חוות דעת משפטית 

שאין שום בעיה עם הנסיעה הזאת. בסדר? זה גם בבקשה שיהיה כתוב 

 בפרוטוקול. 

: איך בדרך כלל, באופן כללי, איך מתבצעת נסיעה, כאילו איך היא מאושרת זמר רמי אלב

 עם ה... מבחוץ? זוהי הזמנת חוץ. 

שבעצם  תלגיטימי: כן. אנחנו בודקים אותה אנחנו רואים שבעצם זה הזמנה עו"ד עופר רזניק

הגוף מוסמך, שאין כאן סוג של ניגוד אינטרסים, או חשש לניגוד אינטרסים 

הזאת, ברגע שאנחנו מגיעים למסקנה שאין כלום בעניין הזה, מהבחינה 

מדובר בהסתדרות הציונית העולמית, אחרי שביררנו את מהות הנסיעה, 

התקשרנו, עשינו את כל הבירורים, אז במקרה הזה, אז זו בהחלט נסיעה 

 שיש בה הרבה ערך, 

 לם. נא לשלם., נא לשהוהאיש: יצחק, אם אתה לוקח אתך את הילדים גב' נאוה לברן

 רגע, במטוס תהיה מטה?  דובר:

 זו מחלקה ראשונה או מחלקה שניה?  דובר:

 )מדברים ביחד(

 : חכו, חכו, יש לי עוד כמה דברים. יו"ר  –מר קשת יצחק 

 היום כל היום דיברו על זה.  דוברת:

ם, : עוד כמה דברים, אני רוצה להגיד לכם שיש פה, נהיה שקט פתאויו"ר  –מר קשת יצחק 

המזגן כבה. .. אנחנו נמצאים פה באיזור.. אנחנו חמש, .. למעלה מעשר שנים 

והאזור כולו סובל פה מהדבר הזה, חריש פחות סבלה, אבל אנחנו גם כן 

היחידה והזמנו לכאן את  ץלבג"הצטרפנו למאבק הזה והגשנו, הצטרפנו 

יד לכם להגנת הסביבה ורתמנו את המשרד לטובת העניין הזה. אני יכול להג

שקרה פה משהו דרמטי, שלא קרה עשר שנים, שבאמת המשרד להגנת 

הסביבה התערב ונכנס יותר לעובי הקורה, מנכל המשרד, הם נתנו לנו פה, 

, היא תהמסתממותחנת ניטור ייחודית שאמורה לנתר את העניין הזה של 

נמצאת פה בחריש, שזה דבר אחד שקיבלנו, דבר שני הולכים להשכיב פה 

שקל, לטיפול בבעיה הזאתי, שזה כולל  ןמיליושל קרוב לחמישים  סכום
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הגדלה של פקחים, ולמנוע את כל ה.. שיבואו לתוך הרשות, והשקיעו המון 

המון כסף כדי שכל הבעיה הזאת תיפטר מהשורש, ואני יכול להגיד לכם ש.. 

גדולה, היום זה הולך ויורד, אנחנו מקבלים באמת בקרוב, שבכלל הבעיה 

ת תיפטר לגמרי, ונוכל להגיד שהסיפור הזה מאחרינו, וזה עוד אחד הזא

מהאתגרים הגדולים שחריש צלחה אותה ומנשה, דרך אגב מנסים להתמודד 

כבר עשר שנים ולא הגיעו לפתרון, אנחנו בתמונה הזאתי בשנה האחרונה, 

 וברוך ה' זה הגיע.

ת. מצד אחד אנחנו אומרים : יש אליה וקוץ בה עם כל הנושא של המבחנוגב' נאוה לברן

 מבחנות מבחנות ומצד שני אנחנו הולכים קונים פחמים ומנפנפים. 

 : צודקת. יו"ר  –מר קשת יצחק 

, ממש להיות נגד המבחנות, אל תנפנפו : אליה וקוץ בה, אם אתם כבר רוצים לגב' נאוה לברן

 עם גחלים. 

 : לא לעשות מנגל בכלל. יו"ר  –מר קשת יצחק 

 יחד()מדברים ב

 : ... סליחה, אני לא מצחיקה ואני לא חושבת שצריך ...גב' נאוה לברן

... כביש : דבר שני, היה פה בא לביקור אצלי מנכל כביש שש, ואנחנו יו"ר  –מר קשת יצחק 

 שש משרד התחבורה מתנגד לזה, ועד לאותו  פגישה, אני חשבתי,

 משרד התחבורה ואני חשבת שמשרד הבינוי  דובר: 

 ים ביחד()מדבר

 : כביש שש לכיוון, יו"ר  –מר קשת יצחק 

  ,611זה ב, מה שתכננו,  611 דובר:

: שניה, שניה שניה, נעשה סדר, יש כביש שש, גם אם מתנגדים... יו"ר  –מר קשת יצחק 

לכביש שש, גם עכשיו ... הזאתי זה לא שהשתנה ההתנגדות שלהם, ולא היה, 

יים. לפחות עכשיו מה שהצלחנו גם היה התנגדות מצד הגורמים המקצוע

להתקדם, כשנפגשתי עם מנכל כביש שש, שהוא ראה מבחינתו, הוא הביא 

לכאן את המהנדס, ישבנו על ה, באמת לא בכל .. עושים את זה כי יש קרבה 

למחלפים, אבל הצלחנו במפה לראות מקום שכן אפשר לשים את החיבור, 



     מ.ש.                                                                                                                               04792
  

____________________________________________________________ 
 הקלטה ותמלול –"חבר" 

31 

בחינתם הם לא יתנגדו מבחינתם הם ראו את העניין המקצועי שלהם, מ

לחיבור של כביש שש, כמובן שיש לנו עוד דרך ארוכה, יש מעליהם רשות 

שהיא אחראית על כביש שש. לא זוכר את השם שלה, ויש את משרד 

התחבורה, ישבנו ותכננו איך אנחנו בסופו של דבר נצליח לגרום לזה שחריש 

 תחובר לכביש שש.

ה אמרו לי שזה נמצא בבחינה בבדיקה, לא : בדקתי מול משרד התחבורמר רמי אלבז

 התנגדות, לא התנגדות, אני לא יודע, 

 )מדברים ביחד(

 : זה מה שאומרים לך. אני אומר לך, יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : אני דיברתי עם מי שהכי קרוב לשר. אז,מר רמי אלבז

, אבל .. : יש הבדל בין מה שאומרים לך לבין מה שאומרים באופןיו"ר  –מר קשת יצחק 

 התנגדות לזה נכון לעכשיו. 

 )מדברים ביחד(

 : הכניסה אין בעיה, רק היציאה.מר אדוארד ספיר

, 611: גם הכניסה וגם היציאה אנחנו רוצים לעשות, זה יהיה, אז זהו,  יו"ר  –מר קשת יצחק 

 אנחנו כרגע, 

 משרד הבינוי,  דובר

, 611תקציבית לתכנן את כביש : משרד הבינוי נתן לנו הרשאה יו"ר  –מר קשת יצחק 

אנחנו ... מחלקת הנדסה, אגב הנדסה, שכר שירותם של אריה מתוק, ... שהם 

, חלק מהתכנון, אנחנו לא מחכים לאף אחד, לא 611מתכננים את כל כביש 

מחכים לכביש שש לא ל, אנחנו עושים את התכנון על חשבוננו. שאת החיבור 

, רצועה של רמפות, זה לא מחלף, 611של חריש עם כביש שש מתוך כביש 

, לעשות רמפה 6אמור להיות כגשר, מעל כביש  611אלא בצורה ש, הרי כביש 

כזאת שתרד אחד לכיוון אחד, אם זה לכיוון צפון, ובכיוון דרום, זה יעבור 

מתחת לגשר כמו שאנחנו רואים בכביש, בקיסריה, כמו שאת רואה 

כיוון אחד פניה ימינה את עולה , אז ל2בקיסריה, את רוצה לעלות לכביש 

צפונה, שמאלה את צריכה לעבור מתחת, עושה סיבוב, ככה זה התכנון, יש 
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 לנו סקיצה פה במשרד, מי שרוצה לראות. והדרך עוד ארוכה, אבל בעזרת ה',

, הם נותנים לך מילה, מתוכנן על ידי 611: התשובה של השר דרך אגב, כביש מר רמי אלבז

 אי גם על הביצוע מבחינת החיבור לכביש שש. תשובה, משרד השיכון, שאחר

: טוב. זה לא מה שאני יודע, כרגע מבחינת התכנון, התכנון שלנו דרך יו"ר  –מר קשת יצחק 

אגב, לגבי ה, גם כן, נתארגן פה ... מכמה מקומות, גם זה נבדוק בישיבה 

רה. מאיפה אפשר להביא את הכספים, בין היתר בנושא של ... משרד התחבו

 צריך לראות באמת איך אנחנו מתקדמים בנושא הזה. 

 : אז מה? הם לאחר מכן,מר רמי אלבז

שקלים לבנות דבר כזה. אנחנו  ימיליונ: צריך להביא כסף, זה עולה יו"ר  –מר קשת יצחק 

צריכים להביא מכמה כיוונים. גם האוצר יצטרך להתערב פה, גם משרד 

 מים ביחד. השיכון וגם משרד התחבורה. כל הגור

: שתדע, רק שתדע, כשאלעד נבנתה, היה לה גם רק יציאה אחת, והיא נבנתה מר רמי אלבז

הרבה פחות ממה שאנחנו כרגע, והיה להם ביציאה, אמר לי מישהו שגם 

דקות עם אוכלוסיה הרבה  40אלעד בהתחלה של הבניה, ביציאה הם התעכבו 

 יותר קטנה ממה שצריכה להיות לנו פה בחריש. 

 : צריכים,יו"ר  –ר קשת יצחק מ

 בואו נפנה למפעל הפיס,  דובר:

 : עד היום יש את זה, יציאה אחת, יציאה אחת.מר רמי אלבז

: רגע, אני אסיים, נפגשתי, היתה פה חברת קניאל, היא חברה גדולה יו"ר  –מר קשת יצחק 

 מאוד מחזיקה אלפי עובדים, יש להם מפעל בפתח תקווה שהיא סוגרת אותו, 

 כפר סבא, דובר:

יו"ר: כפר סבא, והיא בוחרת מקומות להעביר אותם. היה שמה ה, כן, חלק  –מר קשת יצחק 

מהעבודה שלנו זה לא רק אנחנו מקדמים את העבודה של וועדת גבולות, 

ופיתוח איזורי תעסוקה, זה לא שאתה עושה אזור תעסוקה ומיד הוא 

חנו מביאים לכאן מתמלא במפעלים, אלא צריך לראות באמת איך אנ

מפעלים, מה שכן אנחנו צריכים לראות שכל מפעל שמגיע לכאן הוא לא פוגע 

בעיר, זאת אומרת שהוא לא מזהם, הוא לא מרעיש, ... כל מפעל ומפעל בין 
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היתר, .. שאם ובמידה והם יצליחו ואנחנו נצליח לגרום לזה שזה באמת זה 

ם אלא בתקנים הכי יגיע, הם התחייבו שזה יהיה מפעל שהוא לא מזה

 מחמירים של הגנת הסביבה, כדי שיהיה מפעל נקי וזה,

 : איזה סוג מפעל זה? גב' נאוה לברן

 : מייצרים קופסאות. כל הקופסאות שימורים בארץ כמעט, יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : ראית את הכתבות ... תושבים,מר רמי אלבז

 )מדברים ביחד(

אבל ברגע שיקים מפעל חדש אפשר לייצר אותו, עלות  : זה מפעל ישן,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 כספית כמה אתה משקיע כדי שהכל יהיה באמת, 

 קופסאות? דובר:

 : ... לא אותו מפעל, הם רוצים מפעל שהוא כולו ירוק. יו"ר  –מר קשת יצחק 

: צריך לשווק את זה כי יש הרבה חבר'ה שמגיעים מכפר סבא ומרעננה, הם מר רמי אלבז

 . חבל שאנחנו ... משהו לא טוב. בלחץ ..

 : המטרה שלו תראה, כל דבר יקום ויגידו למה ככה ולמה אחרת.יו"ר  –מר קשת יצחק 

 ברור. אבל, אנחנו צריכים לתת, דובר:

: יש פה מטרה, צריך להבין, ... חייבת להתייצב חייבת שיהיו לה יו"ר  –מר קשת יצחק 

מעט ייגמר לה הכסף שנתנה  מקורמות כספיים, אין לה זכות קיום, עוד

הממשלה, מה תעשה? היא חייבת אזורי תעסוקה, צריך להביא לכאן מפעלים 

ותעסוקה לתושבים, גם על זה אנחנו חושבים, אי אפשר אי אפשר לעשות 

 שתהיה עיר הכי ירוקה ולא יהיה בה מפעל אחד. 

ם זה באמת פגע : אבל צריך לתת הסברה, אם רואים שזה ירוק, דרך אגב, אמר רמי אלבז

 שם, ומגיע לפה, צריך להתנגד לזה. אני ככה חושב, צריך להתנגד לזה,

 : לא. צריך לדאוג,יו"ר  –מר קשת יצחק 

 : אם זה פוגע שמה, זה מר רמי אלבז

 : לפעמים, יש מפעל נגיד ש, מר רחמים ידיגרוב

 : הם מעתיקים את זה בגלל ש,מר רמי אלבז

לא מעתיקים את זה. הם לוקחים את הקונספט של מה : לא. הם יו"ר  –מר קשת יצחק 
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 שהוא מייצר,

: לא, לא, תשמע, אני הייתי פעיל ב, אני פשוט ... בסדר? אני הייתי פעיל עו"ד עופר רזניק

בהזזת המפעל בסדר, ההבדל בעצם שהמפעל הוא נושק לשכונות. ממש נושק 

וא יותר לשכונות, ולכן בעצם היה הרעיון להזיז אותו למקום אחר שה

תעשייתי. והמפעל הוא מיושן שם, הוא מאוד מיושן, אין אפשרות לחדש 

אותו, הם ניסו לעשות את זה, הם ניסו ללכת ולהקים כל מיני מסננים 

עניינים, והם לא הצליחו. בסופו של דבר, אני מאמין שאם .. המפעל יוקם 

במקום נורמאלי. אין ספק שזה מפעל שמספק הרבה מקומות תעסוקה, 

הרבה כסף, כסף לארנונה, העיריית כפר סבא היא בכתה כאשר בעצם הבינה, 

או המפעל הבין שאין ברירה מהבחינה הזאתי, כי זה, יש לזה הרבה השלכות 

כספיות חיוביות. אבל אם זה ממוקם כמו שצריך ברחבי המועצה, ואני בטוח 

לא  שהמפעל החדש שעשו, הוא כמובן יהיה מפעל חדש כמו שצריך, אז אני

 רואה סיבה למה בעצם יהיה כאן סכנת זיהום.

 : אוקי. אז אם זה ככה, מר רמי אלבז

: מבחינת העסקית, כל חברה שהיא מחדשת את המקום אפילו, היא לא מר רחמים ידיגרוב

לוקחת את הציוד שלה ... היום כמו שהחברות הסעות אוטובוסים, הוא לא 

אותם של שתיים, לא היום זה מביא אוטובוסים, הוא יכול לקנות בגרושים 

 כבר יהיו לו שש, הבנת.

: עכשיו שם בכפר סבא, אתה יוצא מהמפעל, יש בניין, אתה יודע הבניין הזה עו"ד עופר רזניק

הוא גם מגורים, דרך אגב, דרך אגב, אצלי בבית למרות שאני קצת אני יותר 

בעניין הזה.  רחוק, אז אצלי לא מגיע, ... יש חוות דעת תאמין לי הייתי מאוד

זה הגיע לטווח קצת יותר קצר, זה לא, עם כל הכבוד, זה לא איזה מבחנה, זה 

 לא איזה,

 : בקיצר הוא לא ממוקם במקום,גב' נאוה לברן

 : ... משהו בסגנון הזה, מפעל.עו"ד עופר רזניק

: אני רק אומר שני דברים, אני רק אומר, הדבר הראשון שזה באמת לא כך, מר רמי אלבז

י שמח לשמוע  זה לא ככה, דבר שני זה כמו שם, יש לך שם מותג, יש לו ואנ
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שם טוב, יש שם שהוא לא שם טוב, צריך לשמוע אזרח כפר סבא שמדבר על 

 זה ככה, זה יכול באמת לעזור לנו זה מה שאני אומר,

אני גרתי בחדרה, כל בוקר עשיתי ככה וכל המטבח שלי היה שחור, ותראה  דוברת:

 כמה אנשים,

: צריך להתפלל למשהו, ברוך ה' אנחנו נמצאים בתנופה, יום ראשון יו"ר  –מר קשת יצחק 

הקרוב יש ישיבת מנכלים, במשרד השיכון, בראשות מנכל משרד השיכון, מי 

שרוצה להצטרף מחברי המועצה מוזמן להצטרף, שיגיד לי רק שאני אתאם 

 את זה,

 זה פה בחריש? דובר:

זה בירושלים. והעסק ממשיך, מתקדם, אנחנו בתחילת הישיבה  : לאיו"ר  –מר קשת יצחק 

הכסף, אישרו לנו בהחלטת הממשלה, אבל הכסף לא הגיע, אנחנו הולכים 

 לעשות להם שמה, 

 :  אנחנו אמרנו יש החלטה, אבל,מר רחמים ידיגרוב

 : חלק מהמאבק, יו"ר  –מר קשת יצחק 

 ... בעוד שבוע, דוברת:

 לקח הכל, לא הביאו לו כסף. אין, עכשיו ביבי  דובר:

: אז אנחנו הולכים לעשות שמה לשבת להם על הראש בישיבת מנכ"ל. יו"ר  –מר קשת יצחק 

ברוך ה' אנחנו ממשיכים עם התנופה ואנחנו, אני אומר לכם אנחנו קוצרים 

 השגים פעם אחר פעם. והרבה סייעתא דשמייא, ותודה רבה לכולם. יישר כח. 

 

 -סוף הישיבה-


